

“ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ချစ်ကြည်ရေး” ကဏ္ဍ

# 《ပေါက်ဖော်》 သတင်းစာတစ်စောင်ဖြင့် နှစ်နိုင်ငံကို ချိတ်ဆက်ထား

မေလ ၂၇ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်း၊ နယ်စပ်မြို့လေးဖြစ်သည့် မန်စီမြို့ . . . မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်သူ ဦးထွန်းရန်သည် လက်ဖက်ရည်သောက်ရင်း မိမိ၏လမ်းဘေးကျောက်စိမ်းဆိုင်ကို စောင့်ရှောက်လျက်ရှိသည်။ ယနေ့အသက်(၄၅)နှစ်ရှိသော ဦးထွန်းရန်သည် မြန်မာနိုင်ငံ မန္တလေးမြို့မှ လာရောက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ကျောက်စိမ်းအရောင်းအဝယ် လုပ်ကိုင်နေသော လောပန်လေးတစ်ခုဖြစ်သည်။ တရုတ်ပြည်ကို ရောက်လာသည်မှာ (၁၀)နှစ်ကျော်ကြာပြီးဖြစ်သော်လည်း ၎င်းသည် နံနက်ပိုင်းတွင် လက်ဖက်ရည်တစ်ခွက်သောက်၊ သတင်းစာတစ်စောင်ဖတ်သည်ကို ကြိုက်မြဲကြိုက်နေသည်။

“အသစ်ထုတ်ဝေထားတဲ့ မြန်မာဘာသာသတင်းစာ 《ပေါက်ဖော်》 လာပြီ။ ကောင်းကောင်းသိမ်းထားအုန်းနော်”။ ဦးထွန်းရန်သည် ဆိုင်ခင်းပြီးခါစတွင် ယင်းအကျွမ်းဝင်သော မြန်မာစကားကို ကြားလိုက်ရသည်။ မှင်နံ့သင်းနေသော သတင်းစာကိုလျက် ဦးထွန်းရန်သည် ထပ်ပြန်တလဲလဲ ကောင်းချီးပြုလိုက်သည်။ “ဒို့မြန်မာသမ္မတဦးထင်ကျော်က လာအိုင်နိုင်သို့ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွားသတဲ့။ နှစ်ကုန်မှာ မန်စီကနေ မန္တလေးသို့ တိုက်ရိုက်ပျံသန်းပြေးဆွဲတော့မယ်တဲ့။ မြန်မာ့ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများ တရုတ်ပြည်သို့ လာရောက်အလုပ်လုပ်ရင် လုပ်ဆောင်ရမယ့်ခွင့်ပြုလက်မှတ်များ . . . စုံစုံလင်လင် မိတ်ဆက်ပေးတာပဲ”။ အသစ်ဖြန့်ချိထား

သည့် 《ပေါက်ဖော်》 သတင်းစာဖတ်ပြီးသော ဦးထွန်းရန်သည် မိမိအနားမှ မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် ချက်ချင်းပင် “လက်ငင်းသင်လက်ငင်းရောင်း” ဆွေးနွေးလာတော့သည်။

ဦးထွန်းရန်သည် တရုတ်တယ်ဟုန်သို့ ဝင်ရောက်လာကြသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား(၅)သောင်းကျော်အနက် တစ်ဦးဖြစ်သည်။ မြန်မာဘာသာထုတ်သတင်းစာ 《ပေါက်ဖော်》 တည်ထောင်သည့် အချိန်မှစ၍ အပတ်စဉ်(၂၅)၊ စောင်ရေ(၅၅၀၀)ကို ထုတ်ဝေခဲ့ပြီးဖြစ်သည့် ယင်းသတင်းစာများကို မြန်မာနိုင်ငံသားများလက်ထဲ အရောက်ပို့ပေးခဲ့သည်။ တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံမှ မြောက်မြားစွာသော သတင်းအချက်အလက်များကို ပြန့်ပွားခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသားများအား တိုင်းတပါးတွင် နေထိုင်ကြသော်လည်း အထီးမကျန်ဘဲ နွေးထွေးစွာခံစားစေကြသည်။

《ပေါက်ဖော်》 သတင်းစာအပြင် မီဒီယာသစ်၏ အမြန်ယာဉ်ရထားများကိုလည်းလိုက်ပါ၍ 《ပေါက်ဖော်》 သတင်းစာအား ပြည်ပသို့ လျှောက်လှမ်းသွားစေသည်။ “သိပ်ကိုအဆင်ပြေတာပဲ။ ကျွန်တော်ရန်ကုန်ရုံးခန်းကနေထွက်လာတာနဲ့ မြန်မာဘာသာနဲ့ထုတ်ထားတဲ့အသစ်ဆုံး 《ပေါက်ဖော်》သတင်းစာကိုကျွန်တော်လက်ကိုင်ဖုန်းထဲသို့အရောက်ပို့တာပဲ”။ wechat ၏တစ်ဘက်တွင် တရုတ်ကမ္ဘာ့တစ်ခု၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့်မြန်မာနိုင်ငံ



သူမစ်လီသည် ယင်းအသစ်တီထွင်ထားသော သတင်းစာပုံစံအတွက် အံ့အားသင့်မိသည်။

စင်စစ်သော် ရန်ကုန်တွင်သာမက တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ မည်သည့်နေရာမဆို လက်ထဲမှ မိုဘိုင်းဖုန်းမှာ အင်တာနက်ကွန်ရက်ထဲဝင်နိုင်သလျှင် မည်သည့်အပတ်စဉ် 《ပေါက်ဖော်》 သတင်းစာမဆိုအွန်လိုင်းဖတ်ရှုနိုင်သည်။ Download ဖတ်ရှုနိုင်သည်။

《ပေါက်ဖော်》 သည် တရုတ်အသံကို ပြည်ပသို့လျှောက်လှမ်းစေသည့်အပြင် တရုတ်ပုံပြင်များကိုလည်း

မြန်မာနိုင်ငံသို့ လျှောက်လှမ်းစေနိုင်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ မူဆယ်မြို့ရှိ လက်ဖက်ရည်ဆိုင်တစ်ဆိုင်တွင် မြန်မာ့ cherry FM အသံလွှင့်ဌာန လားရှိုးအထွေထွေမန်နေဂျာကိုလှိုင်က “မရောင်ရွားဘဲအမှန်အတိုင်းပြောရင် ကျွန်တော်တို့မြန်မာပြည်တွင်းက သတင်းစာတစ်ချို့ရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်ဟာ တရုတ်ပြည်အပေါ် အထင်လွဲမှားတာတွေရှိနေတာပဲ။ စင်စစ်မှာ ကျွန်တော်တို့ဟာ ပကတိကျတဲ့ စစ်မှန်တဲ့တရုတ်ပြည်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့သတင်းမှန်တွေကို ပိုပြီး သိချင်ပါတယ်”ဟု ပြောသည်။

တရုတ်ပြည်မှ တစ်စောင်ထည်းသော မြန်မာဘာသာထုတ်သတင်းစာဖြစ်သည့် 《ပေါက်ဖော်》 ၏တည်ထောင်ခြင်းသည် တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံတို့၏ လေးလံလှသော ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးကို တင်ဆောင်ခြင်းဖြစ်သည်။ တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံအကြား လူမှုရေးယဉ်ကျေးမှုဖလှယ်ရန်၊ စီးပွားကုန်သွယ်ရန်နှင့် ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေး တိုးမြှင့်ရန်အတွက် စင်မြင့်သစ်တစ်ခုကို ခင်းကျင်းပေးခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်းထောက် - ယန်လီ

# ခါလူ၏ မန်စီနေထိုင်မှုအကြောင်း တစ်စေ့တစ်စောင်း

ခါလူသည် မြန်မာနိုင်ငံသားတစ်ဦးဖြစ်သည်။ လွန်ခဲ့သည့်နှစ်များအတွင်း ခါလူသည် မန်စီမြို့တွင်ပင် နေထိုင်ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခုအထိမန်စီမြို့တွင်အရောင်းအဝယ်လုပ်သည်မှာ (၁၀)နှစ်ကျော်ပြီဖြစ်သည်။

ခါလူမှာ ထင်ရှားသည့်အမှတ်အသားရှိသောကြောင့် လွယ်လွယ်ကူကူ ခွဲခြမ်းနိုင်သည်။ ခါလူ၏ ဆံပင်နှင့်မုတ်ဆိတ်များကို ပြောင်လက်အောင် စီးထားသည်။ ကိုယ်ပေါ်တွင် LAKERS ဘတ်စကက်ဘောအသင်း၏လိုဂိုကို ပုံနှိပ်လိုက်သည့် တီရှပ်တစ်ထည် ဝတ်ဆင်ထားသည်။ သတင်းထောက်နှင့် တွေ့ဆုံရာတွင် ၎င်းသည်ရယ်ရယ်ပြုံးပြုံးနှင့် စကားပြောလေ့ရှိသည်။ သတင်းထောက်က သူ့ကိုတွေ့ဆုံမေးမြန်းမည်ဟု သိရ

သည့်အခါ သူ့လက်ထဲမှအလုပ်ကိုရပ်ဆိုင်းထားပြီး သတင်းထောက်နှင့် စိတ်အားထက်သန်စွာ စကားပြောလာတော့သည်။

နေ့စဉ်နံနက် ၉း၀၀ နာရီမှ ညနေ ၆း၀၀ နာရီအထိ ခါလူသည် မန်စီမြို့ကျောက်မျက်ရတနာမြို့လေးရှိ မိမိ၏ကောင်တာသို့ အချိန်မှန်မှန်သွားရောက်လေ့ရှိသည်။ ၎င်းသည် အဓိကအားဖြင့် ထိုနေရာတွင် ကျောက်မျက်ရတနာအရောင်းအဝယ်လုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်နေသည်။ အရောင်းသွက်သည့်အခါ တစ်နေ့လျှင် ယွမ်ငွေ(၁-၂)သောင်း မြတ်နိုင်သည်။ အရောင်းထိုင်းသည့် အခါကျသော် တစ်နေ့လုံးတွင် အရောင်းအဝယ်အနည်းငယ်သာရှိသည်။ ကျောက်မျက်ကျောက်စိမ်းလုပ်ငန်းကို စွဲစွဲမြဲမြဲလုပ်ကိုင်သွား

မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တာတိုလုပ်ကိုင်လျှင် အကျိုးဖြစ်ထွန်းနိုင်မှာ မဟုတ်ကြောင်း ခါလူကပြောသည်။ ညကျလျှင် ခါလူသည် မန်စီလမ်းမကြီးသွားပြီး လမ်းဘေးဆိုင်ခင်း၍ မြန်မာ၊ ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် အလှူကုန်၊ ဆေးဝါး၊ နေ့စဉ်သုံးပစ္စည်းအချို့ကို ရောင်းချလေ့ရှိသည်။ ညဈေးမှ ရရှိလာသည့်ဝင်ငွေသည် တစ်လလျှင် ယွမ်(၁၂၀၀)ကျသော အိမ်ငှားခနှင့်နေ့စဉ်အကုန်အကျများကို ပေးချေရန်အတွက် လုံလုံလောက်လောက်ရှိသည်။ ၎င်းသည် မန်စီမြို့တွင် အိမ်ခန်း(၃)ခန်း၊ ဧည့်ခန်း(၁)ခန်းပါတိုက်ခန်းငှားရမ်း၍ နေထိုင်လျက်ရှိသည်။ မိခင်ဖြစ်သူသည် မြန်မာနိုင်ငံမှ မန်စီမြို့သို့လာရောက်၍ မိမိနှင့်အတူ နေထိုင်ကြသည်။

ခါလူမှာ အားလပ်ချိန်လည်းရှိ

သည်။ စနေ၊ တနင်္ဂနွေကျတိုင်း ၎င်းသည် မြန်မာ၊ မန်စီမြို့မှသူငယ်ချင်းများနှင့်ဘောလုံး၊ ခြင်းလုံးကစားလေ့ရှိသည်။ ၎င်းက ပိုက်ဆံကိုကုန်အောင် မမြတ်နိုင်ပါ။ မိမိအတွက် အားလပ်ချိန်ပေး၍ အနားယူအပန်းဖြေပါမည်ဟုပြောသည်။ ၎င်း၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ၎င်း၏အစ်မနှစ်ယောက်တို့ကလည်း မန်စီမြို့သို့လာရောက်နေထိုင်ကြသည်။ အရောင်းအဝယ်လုပ်ကြသည်။ တစ်အိမ်သားလုံးသည် အချိန်မရွေးစုစည်းလာနိုင်သည်။ ခါလူမှာ သားသမီး(၂)ယောက်ရှိသည်။ သားကြီးမှာ အသက်(၆)နှစ်ရှိပြီး လောလောဆယ် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကျောင်းတက်နေသည်။ သမီးငယ်မှာ အသက်(၃)နှစ်ရှိပြီး ချစ်စရာကောင်းလှသည်။ ခါလူ၏ဇာတိမှာ မြန်မာနိုင်ငံလားရှိုးမြို့

ဖြစ်သည်။ တရုတ်စကားကို ရည်ရည်လည်လည်ပြောနိုင်သည့် ခါလူသည် မန်စီမြို့တွင် နေသားကျပြီဖြစ်သည်။ မန်စီမြို့တွင် နယ်ခံဒေသမှ များလှသော ဘောလုံးဝါသနာအိုးများနှင့် သိကျွမ်းခဲ့သည်။

၎င်းတို့နှင့်လည်း မိတ်ဖွဲ့လာသည်။ ပုံသေဖောက်သည်နှင့် စီးပွားဖော်စီးပွားဖက်လည်း အများအပြားရှိသောကြောင့် ဝင်ငွေကို တည်ငြိမ်စွာရရှိနိုင်သည်။ လောလောဆယ် ခါလူသည် တရုတ်-မြန်မာဆက်ဆံရေး အလားအလာအတွက် ခိုင်မြဲစွာယုံကြည်လိုက်သည်။

သတင်းထောက် - မင်ရှုံကျုံး၊ ကျန်းကျူရှင်